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Dejme dětem 
vzdělání 
 
Vážení přátelé, 
 
služba Sociální 
asistence Třinec, 
jejímž zřizovatelem 
je Slezská diakonie, 
otevřela v září r. 
2014 nový projekt 
Adopce pro 
budoucnost. Jeho 
cílem je pomoci dětem z rodin, nacházejících se 
v obtížných životních situacích, získat vzdělání, 
čímž se zvětší jejich šance uplatnění na trhu 
práce.  
 
Princip podpory spočívá v ochotě dárců, kteří 
finančně podpoří tyto rodiny v nouzi, konkrétně 
přímo děti z těchto rodin. Jedná se o dlouhodobý 
projekt, který podporuje děti od 1. stupně ZŠ až 
po získání konečného vzdělání, tj. ukončení 
SOU, SOŠ, SŠ nebo VŠ. 
 
A tady je přehled financování a podpory dětí 
v období září – prosinec 2014: 
 
     V roce 2014, tedy v prvním roce činnosti 
tohoto projektu, jsme díky dárcům získali 
finanční podporu ve výši 70.200,-Kč. Mohli 
jsme tak přispět čtyřem dětem z Třince a 
okolí ve věku od 10 do 18 let a to celkově 
částkou 24.064,-Kč. Jednalo se o příspěvky na 
školní obědy (5.201,-Kč), jízdné v souvislosti se 
školními aktivitami (8.202,-Kč), školní pomůcky 
(4.819,-Kč) a na další aktivity spojené se 
vzděláváním „našich“ dětí, jako například 
příspěvky na školní výlety, školné, oblečení do 
školy atd. (5.842,-Kč). 
 
A jaké jsou reakce od obdarovaných? 
„Adopce pro budoucnost mi pomohla při 
finanční podpoře ve škole u syna Honzy.“ 
Otec Honzíka 
 
„Co mi Slezská diakonie dala? 
Dala mi možnost studovat na škole, kterou by 
mi rodiče nemohli dopřát. A toho si cením. A 
také toho, že jsem tuto možnost studovat s 
Vaší podporou dostal bez jakýchkoliv 

předsudků. Jsem rád, že ještě existují lidé, 
kteří soudí lidi podle činů, a ne dle barvy 
kůže. V dnešní době se to vidí málokdy. 
Touto cestou bychom Vám rádi poděkovali. 
Tedy já a mí rodiče za tyto dobré skutky. 
Jsme rádi, že při nás stojíte.“ 
Štefan s rodiči 
 
A ještě milá „perlička“ na závěr, jedno z 
podporovaných dětí uspělo v talentových 
zkouškách na umělecké škole a díky projektu 
Adopce pro budoucnost se mu tak otevírá 
vysněná cesta ke vzdělání. 
 
Jak konkrétně můžete pomoci? Poukázáním 
jakékoliv finanční částky na č. účtu:     
                      

19-5750560237/0100 
 
Jak si můžete ověřit, že Vaše peníze putují tam, 
kam mají? 
Každý rok dostanete na vyžádání Výroční zprávu 
a v průběhu roku se můžete informovat u Pavly 
Golasowské, tel: 604 223 971 nebo u Davida 
Janika, tel: 724 392 034.  
 
I malá finanční částka zasílána pravidelně na 
výše uvedené číslo účtu může pomoci. 
 
Jménem podporovaných dětí děkuje 
                       
                       Pavla Golasowská 
 

 

 
Prvních 100 dnů 
působení nové 
koalice ve městě 
 
Čas plyne velmi rychle 
a je za námi prvních 
100 dnů vlády nové 
koalice na radnici 
v Třinci. Část vedení 
města pokračuje ve 
své rozdělané práci 
(Věra Palkovská, Ivo 
Kaleta), část vedení se 
po čtyřech letech vrátilo ke své práci, i když 
v jiném rezortu sociálních věcí (Radim 
Kozlovský) a poslední část nastoupila do 



 

 

rozjetého rychlíku bez předchozí zkušenosti 
(Michael Trojka). 
 
Koalice dodržela své slovo a do konce ledna 
2015 zveřejnila své programové prohlášení, 
které rámcově zachycuje všechny body, kterým  
se chce v následujících letech věnovat.  
 
Prioritou jsou především stavby související 
s přeložkou silnice I/11, rekonstrukce nádraží 
ČD, kde město bude realizovat přednádražní 
prostor přestupního terminálu, což je investice ve 
výšce cca 24 miliónu korun, která bude z 85 % 
financována pomocí dotací z ROP.  
 
V plném proudu je již dnes výstavba IVC – 
integrovaného výjezdového centra na ulici 
Frýdecké. Po jeho dokončení budou mít nové 
prostory hasiči, Policie ČR a také naše městská 
policie. U této investice je investorem 
Moravskoslezský kraj. 
 
Jako zvolený místostarosta jsem převzal 
následující rezorty – životní prostředí a 
zemědělství, školství, kulturu a tělovýchovu. 
 
Odbor životního prostředí a zemědělství 
 
Do problematiky tohoto odboru patří odpadové 
hospodářství města Třince. Hlavními tématy, 
které v současné době řešíme a to v linii 
rozhodovací, je budoucnost Města Třince jako 
podílníka společnosti Nehlsen Třinec, s.r.o.. 
Uvědomujeme si fakt, že tím, že jsme vlastníky 
firmy (50 % podíl), nám hodně svazuje ruce, 
protože se na jedné straně musíme vůči firmě 
chovat jako dobrý hospodář a tlačit jej 
k dosahování co největšího zisku a na straně 
druhé musíme zabezpečovat službu svozu 
odpadu občanům, která by měla být pro občany 
maximálně efektivní, ekologická a především - 
nejlevnější. Občané vnímají odpady tak, že 
platba na jednoho občana činí 500,-Kč ročně, ale 
skutečný náklad je 1.146,-Kč ročně, rozdíl 646,-
Kč platí město. Náklady v okolních městech se 
ale pohybují v rozmezí 600,-Kč až 850,-Kč 
ročně.  
 
V současnosti se taky vede velká diskuse na 
téma dotříďovací linky tříděného odpadu 
v Konské. (Projekt byl zastaven z důvodu špatné 
dopravní dostupnosti pozemku.) 
 
V letošním roce budeme také rozšiřovat sběr 
biologicky rozložitelného odpadu, jednak 
umístěním nových popelnic a také poskytnutím 
kompostérů občanům města. 
 
V oblasti zeleně bude v letošním roce vyhlášeno 
nové výběrové řízení, které bude samostatně 

zahrnovat sekání trávy v šesti sektorech a dále 
bude vybírat firmy pro zahradnické práce při 
ošetřování zeleně v Třinci. Naším cílem je 
zvýšení množství oblíbené květinové výzdoby 
města. 
 
Do kompetence tohoto odboru taky patří lesy. Na 
území města Třince je 350 ha lesa, které jsou ve 
vlastnictví Lesy ČR, s.p.. Již dva roky řešíme 
problematiku způsobu hospodaření v lesních 
porostech s ohledem na jejich prioritní určení – 
lesy příměstské, rekreační a hygienické. Lesy 
chtějí těžit nejlevněji – holosečí, my s tím 
nesouhlasíme a požadujeme šetrnější způsoby 
těžby. Bohužel zatím k dohodě nedošlo, ale já 
věřím tomu, že dokážeme zabránit tomu, aby 
nám vykáceli lesopark až na holinu. 
 
V oblasti vodního hospodářství nás trápí špatný 
stav čističky odpadních vod Nový svět v Horní 
Líštné. Naší snahou bude tuto rekonstrukci 
rozložit do tří následujících let, ať co nejméně 
zatíží rozpočet města Třince. 
 
Problematiku školství, kultury a tělovýchovy 
přineseme v dalším zpravodaji. 
 
Ing. Michael Trojka, místostarosta Města Třinec 
 

 
 
Misijní koláče 2015 
 
Milí farníci, 
 
letos se uskuteční v naší farnosti již 15. ročník 
pečení misijních koláčů, které je spojeno s 
dobrovolnou sbírkou.  
 
Stejně jako v letech minulých se budou v neděli 
dne 22. března rozdávat po všech mších 
svatých koláče a jiné dobroty za dobrovolný 
finanční příspěvek. Za takto získané peníze 
budeme moci opět zaplatit školné a jiné důležité 
potřeby našim adoptovaným dětem v rámci 
projektu Adopce na dálku, dále podpoříme opět 
práci Otce Mariána Kuffy v Žakovcích a nově 
také náš třinecký projekt Adopce pro 
budoucnost. 
 
Předem děkujeme všem, kdo nám pomohou ať 
už s pečením, rozdáváním nebo těm, kdo sami 
něco upečou a donesou na faru v sobotu dne 21. 
března nebo v neděli 22. března v dopoledních 
hodinách. 
 
Jménem všech organizátorů děkuje za pomoc a 
spolupráci  
                  
                 Pavla Golasowská 


